



**RETURN BIDS TO:
RETOURNER LES SOUMISSIONS A:**

Bid Receiving Unit
Procurement & Contracting Services Branch
VISITOR'S CENTRE – Main Entrance
Royal Canadian Mounted Police
73 Leikin Drive
Ottawa, Ontario K1A 0R2
Attn: **Sylvie Niwe Mutuyeyezu**

**SOLICITATION
AMENDMENT**

**MODIFICATION DE
L'INVITATION**

The referenced document is hereby revised; unless otherwise indicated, all other terms and conditions of the Solicitation remain the same.

Ce document est par la présente révisé; sauf indication contraire, les modalités de l'invitation demeurent les mêmes.

Comments: - Commentaries:

THIS DOCUMENT DOES NOT CONTAIN A SECURITY REQUIREMENT

LE PRÉSENT DOCUMENT NE COMPORTE PAS UNE EXIGENCE EN MATIÈRE DE

| | | | |
|---|-----------------------------------|--|--|
| Title – Sujet | | Date | |
| .308 168 gr. General Purpose Ammunition (Military Designation : 7.62 x 51 mm NATO Ammunition) | | July 27, 2017 – le 27 juillet 2017 | |
| Munitions polyvalentes de calibre .308, 168 g. (désignation militaire : cartouche 7,62 mm x 51 mm OTAN) | | | |
| Solicitation No. – N° de l'invitation | | Amendment No. – N° de la modification | |
| 201801517 | | 001 | |
| Client Reference No. - No. De Référence du Client | | | |
| Solicitation Closes – L'invitation prend fin | | | |
| At / à : | 14:00 | EDT (Eastern Daylight Time) – HAE (heure avancée de l'Est) | |
| On / le: | August 10, 2017 – le 10 août 2017 | | |
| F.O.B. – F.A.B | GST/HST – TPS | Duty – Droits | |
| | | | |
| Destination of Goods and Services – Destinations des biens et services | | | |
| | | | |
| Instructions | | | |
| See herein – Voir aux présentes | | | |
| Address Inquiries to – Adresser toute demande de renseignements à | | | |
| Mary Rutledge Senior Procurement Officer – Agente principale d'approvisionnement | | | |
| Telephone No. – No. de téléphone | | Facsimile No. – No. de télécopieur | |
| (613) 843-6935 | | (613) 825-0082 | |



This amendment is raised to respond to questioned received during the solicitation period:

Question 1:

Is there a preference between .308 ammunition or 7.62 x 51. the primary difference being:

- a. headstamp .308 or 7.62
- b. manufacturing specification of the brass 308 or 7.62
- c. commercial 308 brass is subjected to a final wash and does not show the anneal mark which is washed off

Answer 1:

- a. Headstamp is not critical, either could be used as long as the brass itself is suitable to the task.
- b. NATO 7.62 specifications are noted but a .308 brass case that meets or exceeds these requirements would also be acceptable.
- c. NATO 7.62 specifications are noted but a .308 brass case that meets or exceeds these requirements would also be acceptable. A washed case is not specifically requested but would still meet RCMP needs.

Question 2:

Can bids be submitted in USD?

Answer 2:

Yes, bids can be submitted in USD. However, please note that the bids will be converted to Canadian currency for evaluation.

Question 3:

What is the pressure limits for the 72C ammo condition test?

Answer 3:

The munitions should remain under the service pressure limits for 7.62x51mm NATO but in the case of this specific test the SAAMI Maximum Probable Sample Mean (MPSM) for the .308 Winchester would be acceptable so long as the firearm/brass case is not negatively affected, 7.62x51mm NATO Pmax 415.0 MPa or 60,190 psi/.308 Win. MPSM 66,000 psi max. (conformal transducer).

Question 4:

We would like to request that this solicitation be extended to include other manufacturers of NATO Certified ammunition located outside Canada and the United States.

Answer 4:

This solicitation will not be extended in the way in which it has been requested. Due to the nature of the commodity, as per Article 1.5 – National Security Exemption, of the Request for Proposal (RFP), the RCMP has invoked the National Security Exemption which excludes this requirement from the obligations of the trade agreements; the RCMP wants to ensure ammunition sources in close proximity for operational purposes.



La présente modification vise à répondre à des questions reçues pendant la période de soumission :

Question 1 :

Est-ce qu'il y a une préférence entre les munitions .308 ou 7,62 x 51 mm, la principale différence étant :

- a. estampe de culot .308 ou 7,62
- b. spécifications de fabrication du laiton .308 ou 7,62
- c. le laiton commercial .308 est soumis à un lavage final et ne montre pas la marque de recuit, qui est effacée au lavage

Réponse 1 :

- a. L'estampe de culot n'est pas d'importance critique; les deux peuvent être utilisées, pourvu que le laiton lui-même convienne à la tâche.
- b. Les spécifications 7,62 OTAN sont précisées, mais une douille en laiton .308 qui respecte ou dépasse ces exigences serait également acceptable.
- c. Les spécifications 7,62 OTAN sont précisées, mais une douille en laiton .308 qui respecte ou dépasse ces exigences serait également acceptable. Une douille en laiton lavé n'est pas précisément demandée, mais répondrait quand même aux besoins de la GRC.

Question 2 :

Les offres peuvent-elles être présentées en dollars américains?

Réponse 2 :

Oui, les offres peuvent être présentées en dollars américains. Veuillez toutefois noter qu'elles seront converties en dollars canadiens aux fins d'évaluation.

Question 3 :

Quelles sont les limites de pression pour l'essai d'état de la munition 72C?

Réponse 3 :

La munition ne devrait pas dépasser les limites de pression pour une cartouche de 7,62 x 51 mm OTAN, mais pour cet essai précis, la moyenne maximale probable de l'échantillon (MPSM) SAAMI pour la cartouche .308 de Winchester serait acceptable, pourvu qu'il n'y ait pas d'incidence négative sur l'arme à feu/l'étui en laiton, 7,62 x 51 mm OTAN Pmax 415,0 PPa ou 60,190 lb/po².308 Win. MPSM 66,000 lb/po² max. (transducteur conforme).

Question 4 :

Nous aimerions que la présente demande de soumissions soit élargie de manière à inclure d'autres fabricants de munitions certifiés par l'OTAN à l'extérieur du Canada et des États-Unis.

Réponse 4 :



La présente demande de soumissions ne sera pas élargie de la manière demandée. En raison de la nature de la marchandise, la GRC a invoqué l'exemption au titre de la sécurité nationale, conformément à l'article 1.5, *Exemption au titre de la sécurité nationale*, de la Demande de propositions, ce qui libère la présente demande des obligations liées aux accords commerciaux. La GRC tient à s'assurer que les sources de munitions se trouvent à proximité, à des fins opérationnelles.